

تعميم  
GACA Circular

**To:** Airlines operating from/to Kingdom of Saudi Arabia airports, Ground Services Operators, and Private Flights Companies.

إلى: شركات الطيران العاملة من وإلى مطارات المملكة العربية السعودية ومشغلي الخدمات الأرضية وشركات الطيران الخاص.

**Subject:** The compliance obligation to the instruction about the remaining period of Saudi National' passports, permitted to travel to Arabian countries and other countries.

**الموضوع:** الالتزام بالتقيد والامتثال لمحتوى التوجيه الخاص بالمدة المتبقية من صلاحية جوازات سفر المواطنين المسموح بها للسفر للدول العربية والدول الأخرى.

**Reference:****المرجع:**

1. Directive of HRH Minster of Interior, No. (202866), dated in 5/8/1438.
2. General Authority of Civil Aviation Circular No.(256/5/6024) dated 4/9/1438. Concerning the compliance with the remaining period of passports.

١. توجيه صاحب السمو الملكي وزير الداخلية رقم (٢٠٢٨٦٦) تاريخ ١٤٣٨/٨/٥هـ.
٢. تعميم الهيئة العامة للطيران المدني رقم (٦٠٢٤/٥/٢٥٦) وتاريخ ١٤٣٨/٩/٤هـ القاضي بالتقيد بالمدة المتبقية من صلاحية جوازات السفر.

**Background:**

The Passports Department has become aware of a case of refusal from Ground Services staff to board a passenger on a flight departing to one of Arabian countries because of the remaining period of the passport was less than six months.

**نبيذة:**

لاحظت المديرية العامة للجوازات حالة رفض موظف شركة الخدمات الأرضية إنهاء إجراءات سفر إحدى المسافرين على رحلة مغادرة إلى إحدى الدول العربية بسبب ان المدة المتبقية لصلاحية الجواز اقل من ستة أشهر.

**Instructions:**

Airlines Operating from/to the airports of Kingdom of Saudi Arabia, Ground Services Operators, and Private Flights Companies must comply with above mentioned instruction regarding Saudi National' passports validity as follow:

**التعليمات:**

يجب على شركات الطيران العاملة من وإلى مطارات المملكة العربية السعودية ومشغلي الخدمات الأرضية وشركات الطيران الخاص تطبيق التوجيه المذكور أعلاه فيما يتعلق بصلاحية جوازات سفر المواطنين كما يلي:

1. Not less than three months for traveling to Arabian countries
2. Not less than six months for traveling to other countries
3. For traveling to U.S.A, the passport deemed to be valid until the last day of validity because Kingdom of Saudi Arabia is a member of the U.S.A (CBP) (6 months) program.

١. لا تقل مدة صلاحية جواز السفر عن ثلاثة أشهر في حال السفر للدول العربية.
٢. لا تقل مدة صلاحية جواز السفر عن ستة أشهر في حال السفر للدول الأخرى.
٣. تعتبر مدة صلاحية جواز السفر للمسافرين إلى الولايات المتحدة الأمريكية سارية المفعول إلى آخر يوم من صلاحيته وذلك لانضمام المملكة العربية السعودية لبرنامج ال (٦ أشهر) الخاص بإدارة الهجرة و مراقبة الحدود الأمريكية.

Attachment(s): Nil.

المرفقات: لا توجد.

مساعد الرئيس للسياسات الاقتصادية والنقل الجوي

Assistant President for Economic Policies and Air Transport

محمد بن عبيد العتيبي

Mohammad O. Al-Otaibi